

Image not found or type unknown



Anna Burger (not) a fate like many others – Asocial persecution and family memory

in German:

Anna Burger (k)ein Schicksal wie viele - Asozialen-Verfolgung und Familiengedächtnis

Project

Description

The project at hand, to research and document Anna Burger's biography, builds on previous research and aims to give a face to the existing scientific papers on formal, bureaucratic and administrative matters. What did the persecution of women as "asocials" look like in concrete terms? What were the massive consequences of such stigmatization for the women concerned - and their entire families? And how did it come about in the first place? Anna Burger's life can be seen as typical of the fate of the so-called asocials. As far as possible, the lack of documents on Anna Burger's life is compensated for with findings on the persecuted group from previous research, but also with research in the archive of the Ravensbrück Memorial.

in German:

Das gegenständliche Vorhaben, Anna Burgers Biografie zu recherchieren und zu dokumentieren, baut auf den bisherigen Forschungen auf und hat zum Ziel, den vorliegenden wissenschaftlichen Abhandlungen zu formalen, bürokratischen und administrativen Belangen ein Gesicht zu geben. Wie sah die Verfolgung von Frauen als „Asoziale“ im Konkreten aus? Welche massiven Auswirkungen zeitigte eine derartige Stigmatisierung für die Betroffene – und deren gesamte Familie? Und wie kam es überhaupt dazu? Anna Burgers Leben ist als typisch für das Schicksal der so genannten Asozialen anzusehen. Soweit möglich, wird das Fehlen von Dokumenten zum Leben von Anna Burger mit Erkenntnissen zur Verfolgtengruppe aus den bisherigen Forschungsergebnissen, aber auch mit einer Recherche im Archiv der Mahn- und Gedenkstätte Ravensbrück kompensiert.

Applicant

Institute for Conflict Research

in German:

Institut für Konfliktforschung – IKF

Website

<http://www.ikf.ac.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

28 Jun 2021

Category

Research

Type

Academic / scientific projects

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.